
Protokół Nr VII/07 
z VII sesji Rady Gminy Lipno 

odbytej w dniu 15 czerwca 2007 roku 
 
 
 

Dnia 15 czerwca 2007 roku o godz. 10-tej w Zespole Szkół w Radomicach 
odbyła się VII sesja Rady Gminy Lipno. 
 
Obecni na sesji według załączonej listy obecności. 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
Wójt Gminy Lipno – Pan Wiesław Ośmiałowski, Zastępca Wójta Gminy Lipno 
– Pan Andrzej Szychulski, Skarbnik Gminy – Pani Adela Wiśniewska, Radca 
Prawny – Pan Józef Jesionowski, Sekretarz Gminy – Pan Andrzej Rozen, 
Kierownik ROR – Pani Anna Kwiatkowska, Kierownik SAPO – Pan Kazimierz 
Mątowski, Kierownik RGK – Pan Grzegorz Koszczka. 
 
 

Ad. pkt 1 a 
 

Otwarcia obrad VII sesji Rady Gminy Lipno dokonał Przewodniczący Rady 
Gminy Lipno – Pan Bohdan Nowak, który na wstępie powitał wszystkich 
obecnych, jednocześnie stwierdzając, że na stan 15 Radnych, w sesji udział 
bierze 13 Radnych, a zatem Rada jest władna do podejmowania prawomocnych 
uchwał i rozstrzygnięć. 
 

Ad. pkt 1 b 
 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił proponowany porządek obrad. 
Proponuje poszerzenie porządku obrad w pkt 2 o ppkt e – podjęcie uchwały w 
sprawie powołania zespołu opiniującego zgłoszenia kandydatów na ławników 
sądowych. 
Następnie zwrócił się z zapytaniem czy są jeszcze jakieś uwagi, bądź propozycje 
zmian do przedstawionego  porządku obrad. 
Propozycji zmian nie było. 
 
Przewodniczący Rady Gminy – poddał pod głosowanie proponowany 
porządek obrad po zmianach. 
 
Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki 
jednogłośnie przyjęli proponowany porządek obrad. 
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Ad. pkt 1 c 
 

Protokół z poprzedniej sesji był wyłożony do wglądu na stanowisku ds. Rady- 
zapoznanie się z jego treścią było udostępnione, wobec czego został 
jednogłośnie przyjęty bez czytania. 
 
 

Ad. pkt 1 d 
 

Wójt Gminy Pan Wiesław Ośmiałowski – przedstawił sprawozdanie z 
działalności od czasu poprzedniej sesji – informacja w załączeniu. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Lipno-  zwrócił się z zapytaniem czy są pytania 
do Pana Wójta. 
Pytań nie było. 
 
 

Ad. pkt 2 a 
 

Przewodniczący Rady Gminy zasygnalizował, że przystępuje do punktu – 
podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia „Gminnego programu budowy i 
finansowania przydomowych oczyszczalni ścieków oraz szczelnych zbiorników 
bezodpływowych na terenie Gminy Lipno. 
 
 
Radny Lewandowski Zdzisław - Przewodniczący Komisji Gospodarki 
Komunalnej, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego zasygnalizował, że 
Komisja na swoich posiedzeniach zajmowała się tą właśnie sprawą. 
Następnie przedstawił Regulamin budowy i finansowania przydomowych 
oczyszczalni ścieków oraz szczelnych zbiorników bezodpływowych na terenie 
Gminy Lipno ( regulamin w załączeniu). 
 
Kierownik RGK przedstawił Regulamin częściowego zwrotu wydatków 
poniesionych na budowę przydomowych oczyszczalni ścieków oraz szczelnych 
zbiorników bezodpływowych ze środków budżetu Gminy dla budynków 
jednorodzinnych i wielorodzinnych na terenie Gminy Lipno ( Regulamin w 
załączeniu). 
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Radny Chojnacki Bogdan zwrócił się z zapytaniem czy już są przyjmowane 
wnioski i kto będzie decydował o tym czy będzie budowana oczyszczalni, czy 
też zbiornik bezodpływowy. 
 
Radny Lewandowski Zdzisław wyjaśnił, że na ostatnim posiedzeniu Komisja 
spotkała się z jednym wykonawcą i on przybliżył na czym to będzie polegało. 
Osoby, które złożą wnioski, podzielone zostaną na mniejsze grupy i 
zorganizowane zostanie spotkanie tych osób z kilkoma wykonawcami takich 
oczyszczalni. 
Projektant, który będzie projektował te oczyszczalnie, będzie u każdego 
wnioskodawcy na miejscu w terenie i on po zapoznaniu się z warunkami 
zdecyduje co można wybudować, czy oczyszczalnię, czy też bezodpływowy 
zbiornik. 
Ponadto dodał, że Wykonawca, który był na posiedzeniu Komisji, 
poinformował, że są różnego rodzaju przydomowe oczyszczalnie. 
Taka o pojemności zbiornika 2.000 litrów, tj. na 4 – 5 osób  może być na 
gruntach przepuszczalnych, na gruntach średnio przepuszczalnych i 
nieprzepuszczalnych lub tam, gdzie jest niemożliwe  może być oczyszczalni 
STB, ale z możliwością odpływu do stawu, albo strumyka. 
 Radny nadmienił, że jeżeli wnioskodawca wybierze sobie wykonawcę, bo to 
każdy  sam będzie wybierał wykonawcę, to on w imieniu inwestora załatwi 
wszystkie formalności w Starostwie. 
Radny nadmienił, chociaż zastrzegł, że to nie jest do końca sprawdzona 
informacja, że najprawdopodobniej będzie można zaciągać kredyt na budowę 
oczyszczalni z Banku Ochrony Środowiska z oprocentowanie 1,5%. 
 
Kierownik RGK dodał, że jeżeli Wysoka Rada podejmie dzisiaj tą uchwałę        
i Pan Wójt wprowadzi Regulamin, to będą organizowane spotkania. 
Obecnie jest ok. 150 wniosków i wszystkich będziemy zapraszać na spotkania, 
na które zaprosimy znanych nam wykonawców, którzy takie oczyszczalnie 
budują. 
Pan Kierownik zasygnalizował, że nie oznacza to, że my w jakikolwiek sposób 
sugerujemy, jakie firmy Państwo mają wybrać; decyzja w tej sprawie należy do 
poszczególnych osób, które będą chciały wybudować sobie oczyszczalnię. 
Ponadto dodał, że w przypadku wysokich poziomów wód gruntowych jest 
możliwość zastosowania takich napowierzchniowych systemów rozsączania,      
a z tego co przedstawiał wykonawca to różnica finansowa pomiędzy 
zbiornikiem bezodpływowym, a oczyszczalnią jest niewielka. 
 
Radny Lewandowski Zdzisław dodał, że jeżeli dana osoba wybierze już 
wykonawcę, to projektant pojedzie do każdego zainteresowanego, zrobi badania 
gruntu i stwierdzi czy można budować przydomową oczyszczalnię ścieków, czy 
też trzeba budować zbiornik bezodpływowy. 
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Radny Górnicki Józef zwrócił się z zapytaniem, jeżeli chodzi o budynki 
wielorodzinne, czy do wybudowania takiej oczyszczalni potrzebna jest jakaś 
konkretna powierzchnia gruntu, bo nie wszystkie budynki mają takie działki. 
 
Radny Lewandowski Zdzisław podał dla przykładu ile potrzeba metrów 
drenażu w zależności od danej oczyszczalni. 
Oczyszczalnia na 4-5 osób 
- przy gruncie bardzo dobrze przepuszczalnym – 4 mb drenażu 
- przy gruncie średnio przepuszczalnym i niskim poziomie od gruntowych  –    
38 mb drenażu 
- przy gruncie bardzo słabo przepuszczalnym – 38 mb drenażu 
 
Ponadto poinformował, że na gruntach gdzie jest bardzo wysoki poziom wód 
gruntowych, a drenaż musi być 1,1 m nad poziomem wód gruntowych; wtedy 
można robić oczyszczalnię z nasypami, ale wówczas teren jest pagórkowaty i 
ten teren nie nadaje się do wykorzystania, co najwyżej trawkę można zasiać. 
 
Radny Górnicki Józef zwrócił się z zapytaniem, jeżeli chodzi o budynek 
wielorodzinny w Złotopolu, czy to każda rodzina będzie indywidualnie 
wykonywać, czy to będzie możliwość zbudowania jednej większej oczyszczalni. 
 
Kierownik RGK wyjaśnił, że jeżeli chodzi o Złotopolu, to tam są grunty i te 
grunty wystarczą na odpowiednią wielkość tej przydomowej oczyszczalni. 
Natomiast jest również temat dotyczący bloków mieszkalnych i tam, jeżeli nie 
będzie możliwości, to będziemy po prosu ubiegać się o wykup gruntów.            
W niedużych skupiskach budowa tradycyjnych oczyszczalni ścieków zgodnie z 
wymogami Dyrektywy Unii Europejskiej jest bardzo mocno utrudniona, 
ponieważ jest tam taki przepis, który mówi, że musi spełniać 2000 RLM – to 
znaczy 1500-2000 mieszkańców. Praktycznie na terenie Gminy Lipno nie ma 
takiej miejscowości, która ma taką ilość mieszkańców. 
Dlatego zastanawiamy się nad budową dużych oczyszczalni dla 60 -120 
mieszkańców- jest to system montowania w szeregu tych oczyszczalni. 
Kierownik oddał, że pozostawione są pewne środki w budżecie na cele 
projektowe, bo w przypadku dużych oczyszczalni wymagana jest dokumentacja 
techniczna łącznie z pozwoleniem na budowę. 
W przypadku czyszczalni tych na 4-5 osób wymagane jest zgłoszenie. 
 
Sołtys z Jankowa –zwrócił się z zapytaniem, czy ścieki gospodarcze np. od 
mycia urządzeń gospodarskich tj. dojarki, będą mogły być odprowadzane razem 
z tymi domowymi do tych oczyszczalni przydomowych. 
 
Radny Lewandowski Zdzisław wyjaśnił, że z informacji, które uzyskał, to 
ścieki po myciu naczyń, czy też dojarki, to nie ma znaczenia. 
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Trzeba tylko określić projektantowi, że są np. 3 osoby i dodatkowo prowadzona 
jest hodowla krów, gdzie też są ścieki np. od mycia urządzeń dojących. 
Radny zauważył, że było pytanie, czy można łączyć te oczyszczalnie- wręcz jest 
wskazane, żeby łączyć takie oczyszczalnie, jeżeli jest tylko taka możliwość. 
 
Radny Lorenc Janusz zwrócił się z zapytaniem czy my mamy zaplanowaną 
ilość oczyszczalni, którą będziemy w stanie dofinansować z budżetu Gminy.  
 
Pan Wójt wyjaśnił, że mamy w budżecie Gminy zaplanowane środki na 
dofinansowanie budowy przydomowych oczyszczalni ścieków w kwocie 
300.000 zł i w ramach tych środków, jeżeli Rada Gminy podejmie dzisiaj 
proponowaną uchwałę, to będziemy w stanie dofinansować sto parę 
oczyszczalni. 
Każdego roku w budżecie Gminy będziemy uchwalać pewna kwotę na ten cel i 
co roku będziemy dofinansowywać budowę przydomowych oczyszczalni.  
 
Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jeszcze pytania 
w tej sprawie? Pytań nie było. 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr VII/32/07 w 
sprawie zatwierdzenia „Gminnego programu budowy i finansowania 
przydomowych oczyszczalni ścieków oraz szczelnych zbiorników 
bezodpływowych na terenie Gminy Lipno” i poddał go pod głosowanie. 
 
 
Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie reki 
jednogłośnie przyjęli projekt w/w uchwały. 
 
Przewodniczący Rady Gminy dodał, że na Komisji były takie rozmowy 
prowadzone, że jeżeli ktoś ma zaległości za wodę, nie wpłacił np. na budowę 
wodociągu, wówczas musi się pożegnać z dofinansowaniem oczyszczalni, takie 
wnioski będą odrzucane. 
 
Radny Górnicki Józef uważa, że wszystkie zaległości powinny być brane pod 
uwagę przy rozpatrywaniu wniosków o dofinansowanie przydomowych 
oczyszczalni. 
 
Wójt Gminy nadmienił, że wszystkie zaległości będą brane pod uwagę. 
 
 

Ad. pkt 2 b 
 

Przewodniczący Rady Gminy zasygnalizował, że przystępuje do kolejnego 
punktu- podjęcie uchwały w sprawie sposobu sprawiania pogrzebu. 
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Radca Prawny wyjaśnił, że Gmina te zadania wykonuje od wielu lat. Okazało 
się, że przy jakichś kontrolach, poza naszym Urzędem, gdzieś się dopatrzono, że 
taka uchwała musi być, więc my też się zabezpieczamy i taka uchwałę 
wywołujemy, bo okazuje się, że rzeczywiście przepis mówi, że to Rada Gminy 
musi taka uchwałę podjąć. 
Treść uchwały Państwo Radni znają, więc Radca uważa, że jeżeli są jakieś 
pytania, to postara się na nie udzielić odpowiedzi. 
 
Wójt Gminy wyjaśnił, że dotyczy to pogrzebu osób, które były samotne i nie 
ma żadnej rodziny, która zajęłaby się sprawieniem pogrzebu, wówczas Gmina 
poprzez GOPS musi się tym zająć. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jakieś pytania w 
tej sprawie? Pytań nie było. 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr VII/33/07 w 
sprawie sposobu sprawienia pogrzebu i poddał go pod głosowanie. 
 
 
Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie reki 
jednogłośnie przyjęli projekt w/w uchwały. 
 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy ogłosił 5 minut przerwy w obradach ( godz. 1050) 
 
Obrady wznowiono o godz. 1100. 

 

 

Ad. pkt 2 c 
 

Przewodniczący Rady Gminy nadmienił, że przystępuje do kolejnego punktu – 
podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Lipno na 2007 rok. 
 
Skarbnik Gminy Pani Adela Wiśniewska omówiła projekt uchwały 
zmieniającej budżet. 
Zmiany te wynikają z otrzymania 25.000 dotacji z budżetu Wojewody na 
pokrycie kosztów przygotowania zawodowego młodocianych pracowników. 
Ponadto otrzymaliśmy zwiększenie dotacji na zasiłki stałe i okresowe -o kwotę 
55.448 zł został zwiększony budżet na opiekę społeczną. 
Jest jeszcze wprowadzona mała korekta w załączniku nr 4, to są zadania zlecone 
Gminie i tutaj ta kwota wystarcza zaledwie na wynagrodzenia, więc zostało 
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zdjęte z pozostałych paragrafów z pochodnych i wszystko zostało włączone do 
wynagrodzenia. 
Został także zwiększony plan dochodów własnych i wydatków tj. na dożywianie 
uczniów w szkołach. 
Na poziomie budżetu planowane było to co mieliśmy w budżecie, ostatnio 
zostało podpisane porozumienie i część środków już przyszła z budżetu 
Wojewody, dlatego zwiększamy dochody i wydatki na dożywianie. 
Budżet został zwiększony po stronie dochodów do kwoty 24.265.344 zł; 
wydatki do kwoty 24.480.054 zł, a zadania zlecone wzrosły do kwoty 4.957.799 
zł po stronie dochodów i wydatków. 
Pani Skarbnik poinformowała także, ze została zmniejszona subwencja o kwotę 
15.861 zł w związku z korektą sprawozdania  tj. wykazanie do dochodów 
podatku od nieruchomości za staże, bo straże nie złożyły nam w terminie 
deklaracji podatkowych, bo SA zwolnione, a my musimy je do subwencji 
wykazać i niestety w czasie nie wykazaliśmy. To zostało przez RIO wykryte i 
Ministerstwo Finansów nam o tą drobną kwotę zmniejszyło subwencję. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jakieś pytania w 
tej sprawie? Pytań nie było. 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr VII/34/07 w 
sprawie zmian budżetu Gminy Lipno na 2007 rok i poddał go pod głosowanie. 
 
 
Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie reki 
jednogłośnie przyjęli projekt w/w uchwały. 
 
 

Ad. pkt 2 d 
 

Przewodniczący Rady Gminy zasygnalizował, że przystępuje do realizacji 
kolejnego punktu – podjęcie uchwały w sprawie nabycia gruntów na własność 
Gminy Lipno. 
 
 
Kierownik ROR poinformowała, że z wnioskiem o regulację wystąpiła sama 
właścicielka Pani Marzena Montowska. Poszerzenie tego pasa drogowego 
nastąpiło w latach najprawdopodobniej 1985 i do dnia dzisiejszego nie zostało 
to uregulowane prawnie. 
Nieruchomość tą przejmiemy nieodpłatnie. 
Ponadto Pani Kierownik poinformowała, że do ubiegłego roku, chyba do          
15 lipca funkcjonowała taka ustawa, że każdy mógł się zrzec na rzecz Gminy 
niepotrzebnych nieruchomości bądź wydzielonych na potrzeby Gminy. 
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W tej chwili ta Ustawa nie funkcjonuje, więc na każdą nabywaną nieruchomość 
Rada Gminy musi podjąć uchwałę, stąd projekt uchwały. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem czy są jakieś pytania w 
tej sprawie? Pytań nie było. 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr VII/35/07 w 
sprawie nabycia gruntów na własność Gminy Lipno i poddał go pod głosowanie. 
 
 
Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie reki 
jednogłośnie przyjęli projekt w/w uchwały. 
 
 

Ad. pkt 2 e 
 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że przystępuje do punktu – 
podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu opiniującego zgłoszenia 
kandydatów na ławników sądowych. 
 
 
Radca Prawny poinformował, że Przewodniczący Rady Gminy Lipno otrzymał 
pismo od Prezesa Sądu Rejonowego w Lipnie informujące, że Rada Gminy 
Lipno wybiera 3 ławników sądowych i są to ławnicy, z tego co Radca ustalił, 2 
trafi do orzekania w Wydziale Karnym, 1 do orzekania w sprawach w Wydziale 
Rodzinnym. 
Skąd ta ilość? Radca wyjaśnił, ze głównie z tego powodu, że coraz większa ilość 
spraw orzekana jest w trybie 3 osobowym sędziowskim, albo ewentualnie           
1 osobowym sędziowskim. 
Jeżeli chodzi o Sąd Pracy, to Sąd Pracy w Lipnie ulegnie likwidacji, tak, że 
sprawy przejmie Sąd Rejonowy we Włocławku, a powód jest prosty – jak nie 
ma spraw z ZOZ-em, to po prostu nie ma spraw i to jest główny powód 
likwidacji. 
Jeżeli chodzi o wybory, to zgodnie z przepisami, do końca czerwca jest termin 
na zgłaszanie kandydatur na ławników. 
Zgodnie z przepisem art. 163 Ustawy o ustroju sądów powszechnych, jest taki 
obowiązek, że przed wyborem, zanim Rada dokona wyboru, ma obowiązek 
powołać zespół, który przedstawia na sesji Rady Gminy swoją opinię o 
zgłoszonych kandydatach, w szczególności w zakresie spełnienia przez nich 
wymogów określonych w ustawie. 
Radca Prawny przytoczył dwa przepisy, jeden, który określa jakie muszą być 
spełnione wymogi, żeby kandydować; a drugi, kto nie może kandydować. 
 

 



 9

Ławnikiem może być wybrany ten, kto: 
- posiada obywatelstwo polskie i korzysta z pełni praw cywilnych i 
obywatelskich 
- jest nieskazitelnego charakteru, 
- ukończył 30 lat, 
- jest zatrudniony lub zamieszkuje w miejscu kandydowania co najmniej od 

roku, 
-  nie przekroczył 70 lat, 
-  jest zdolny, ze względu na stan zdrowia, do pełnienia obowiązków ławnika, 
- posiada co najmniej wykształcenie średnie. 

 

Ławnikami nie mogą być: 
- osoby zatrudnione w sądach powszechnych i innych sądach oraz w 

prokuraturze, 
- osoby wchodzące w skład organów, od których orzeczenia można żądać 

skierowania sprawy na drogę postępowania sądowego, 
- funkcjonariusze Policji oraz inne osoby zajmujące stanowiska związane ze 

ściganiem przestępstw i wykroczeń, 
- adwokaci i aplikanci adwokaccy, 
- radcy prawni i aplikanci radcowscy, 
- duchowni, 
- żołnierze w czynnej służbie wojskowej, 
- funkcjonariusze Służby Więziennej, 
- radni gminy, której rada dokonuje wyboru ławników. 
 
Kandydatów na ławników zgłaszają radom gmin prezesi sądów, stowarzyszenia, 
organizacje związkowe, organizacje pracodawców oraz inne organizacje 
zarejestrowane na podstawie przepisów prawa, z wyłączeniem partii 
politycznych, oraz co najmniej dwudziestu pięciu obywateli mających czynne 
prawo wyborcze, zamieszkujących stale na danym terenie, w terminie do dnia 
30 czerwca ostatniego roku kadencji. 
 
 
 Do karty zgłoszenia kandydat ma obowiązek załączyć: 
 1) 3 aktualne fotografie, zgodne z wymaganiami stosowanymi przy wydawaniu 

dowodów osobistych; 
 2) informację z Krajowego Rejestru Karnego; 
 3) oświadczenie, że nie toczy się przeciwko niemu postępowanie karne; 
 4) zaświadczenie lekarskie, stwierdzające brak przeciwwskazań do 

wykonywania funkcji ławnika. 
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 Koszt opłaty za wydanie informacji z Krajowego Rejestru Karnego oraz opłaty 
za badanie poprzedzające wystawienie zaświadczenia lekarskiego ponosi 
kandydat na ławnika. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy prosi o zgłaszanie kandydatów do zespołu 
opiniującego kandydatów na ławników. 
 
Radny Kalinowski Marek zgłosił Radnego Lorenc Janusza 
 
Radny Strużyński Stanisław zgłosił Radnego Kowalskiego Jana 
 
Radny Nowak Bohdan zgłosił Radnego Lewandowskiego Zdzisława. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy  zwrócił się z zapytaniem, czy zgłoszone osoby, 
tj.: 
Radny Kowalski Jan 
Radny Lewandowski Zdzisław 
Radny Lorenc Janusz 
wyrażają zgodę na kandydowanie. 
 
Wszystkie zgłoszone osoby wyraziły zgodę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały Nr VII/36/07 w 
sprawie powołania zespołu opiniującego zgłoszenia kandydatów na ławników 
sądowych i poddał go pod głosowanie. 
 
Radni Rady Gminy Lipno w głosowaniu jawnym poprzez podniesienie ręki      
10 głosami „Za” i 3 głosami „Wstrzymującymi się” przyjęli projekt w/w 
uchwały. 
 
 

Ad. pkt 3, 4, 5 
 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że przystępuje do kolejnych 
punktów – składanie interpelacji, wolne wnioski i zapytania, odpowiedzi na 
wnioski i zapytania. 
 
 
Radny Kowalski Jan przypomina o potrzebie założenia oświetlenia ulicznego 
w Krzyżówkach. 
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Zasygnalizował, że w poprzednią sobotę, w Krzyżówkach, zdarzył się tragiczny 
wypadek, zginęła 15 letnia dziewczyna. 
Przystanek autobusowy w Krzyżówkach nie jest oświetlony, a tam przydałoby 
się oświetlenie. 
 
Wójt Gminy  wyjaśnił, że najprawdopodobniej w przyszłym tygodniu 
przyjedzie do nas Pan Puza z Energetyki, objedziemy teren Gminy, zobaczymy, 
gzie jeszcze potrzeba zamontować lampy oświetleniowe. 
Zdaniem Pana Wójta, nie unikniemy wypadków drogowych nawet, jeżeli 
założymy oświetlenie. Muszą uważać kierowcy i piesi. 
Pan Wójt będąc przy głosi zasygnalizował, że zaczyna się susza i zaczyna się 
kradzież wody. 
Pan Wójt zwrócił się z prośbą, abyśmy wszyscy zaczęli oszczędzać wodę, bo nie 
chciałby, podkreślił, że nie chciałby wnosić projektu uchwały na sesję Rady 
Gminy o podwyżce ceny wody. 
Pan Wójt nadmienił, że mamy na terenie Gminy jedno zabezpieczenie na teren 
Gminy w wodę- jest to Głodowo; pozostałe stacje Wichowo i Jastrzębie są 
mniej zasobne. 
 
Pan Wójt zasygnalizował, że s sygnały, że jedna ze studni może przestać 
działać, ale skoro możemy wydobywać 60 m3wody na godzinę, a wydobywamy 
120-140 m3 na godzinę, to chyba zdajemy sobie sprawę, że to wszystko może w 
pewnym momencie stanąć. 
Pan Wójt jeszcze raz zwraca się z prośbą, aby wszyscy korzystali z wody z 
rozsądkiem, aby nie podlewać upraw rolniczych. 
Pan Wójt uważa, że chyba dobrym rozwiązaniem byłoby wybudowanie 
dodatkowych 2 studni na stacji uzdatniania wody w Głodowie, aby zapewnić 
ciągłość dostawy wody, proponuje taką decyzję rozważyć. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się z zapytaniem do Radcy , czy jest 
jakaś możliwość, aby Gmina mogła ukarać kogoś, kto korzysta z wody 
nielegalnie. 
 
Radca Prawny wyjaśnił, że sama Gmina nie ma takiej możliwości, są od tego 
organa ścigania. 
Radca osobiście jest zaskoczony postawą organów ścigania, bo zdaniem Radcy 
jeżeli ktoś kradnie wodę, a są braki, to jest przestępcą. 
 
Przewodniczący Rady Gminy uważa, że to nic nie daje, że my kogoś złapiemy 
na kradzieży wody, bo i tak nie jest w żaden sposób ukarany. 
Będąc przy głosie Przewodniczący Rady Gminy uważa, że gdyby była taka 
możliwość, to wnioskuje o założenie oświetlenia ulicznego w Krzyżówkach, 
chociaż 1-2 lampy koło przystanku autobusowego. 
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Radny Kalinowski Marek nadmienił, że w poprzedniej kadencji była już 
rozpatrywana ta sprawa i tam nie ma słupów, tam trzeba wybudować linię. 
 
Radny Kowalski Jan zasugerował, że można założyć lampę na placu OSP przy 
samej jezdni, a Gmina płaciłaby za zużytą energię. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy podziękował za inwestycję w Wichowie. 
 
Radny Kalinowski Marek zwrócił się z prośbą o: 
- odnowienie przystanku autobusowego w Kłokocku, 
- o zatoczkę autobusową w Tomaszowie, 
- o oświetlenie uliczne w Kłokocku, 
- o oznaczenie miejscowości Pólko. 
Zwrócił się z zapytaniem na jakim etapie są plany budowy świetlicy w 
Kłokocku, czy coś wiadomo w sprawie uruchomienia nowej linii autobusu     
oraz co się dzieje ze zmianą nazwy ul. Armii Czerwonej na Rumiankowo. 
 
Radca Prawny nadmienił, że zmiana nazwy ulicy Armii Czerwonej na 
Rumiankowo jest poważną sprawą; najprawdopodobniej w tej sprawie wspólnie 
z Panem Sekretarzem pojedzie do Bydgoszczy. 
 
 
Wójt Gminy wyjaśnił, że co do budowy świetlicy w Kłokocku ma obiekcje, 
zastanawia się czy jest sens budowania tego obiektu – rodzi się pytanie czy 
będzie miał kto zadbać o ten obiekt. 
Jest obiekt w Zbytkowie, którym nie ma kto się zająć, bo jednostka straży 
przestaje funkcjonować; mamy również na uwadze obiekt w Złotopolu; w 
Kokocku też był obiekt i nie miał kto o niego zadbać i uległ zniszczeniu. 
Więc trzeba się poważnie zastanowić czy jest potrzeba budowy kolejnych 
obiektów na terenie Gminy Lipno. 
Jeżeli chodzi o oświetlenie uliczne, to już wcześniej Pan Wójt mówił, że będzie 
Pan Puza z Energetyki, objedziemy teren Gminy i będziemy mięli orientację co 
można jeszcze zrobić. 
Nowa linia autobusowa Kłokock-Radomice, pismo w tej sprawie zostało 
złożone i czekamy na odpowiedź z PKS, czy zdecydują się uruchomić tą linię. 
 
 
Radny Kowalski Jan przypomina, że wnioskował o to, aby autobus szkolny 
dowoził dzieci z Grabin i Ostrowicka. Prosi o rozważenie tej prośby. 
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Radny Strużyński Stanisław poinformował, że Komisja Rolna zebrała się i 
objechała oświetlenie uliczne na terenie naszej Gminy; był z Komisją również 
Pan Grzegorz Koszczka. Mamy rozeznanie, gdzie są i jakie potrzeby. 
W tym tygodniu byliśmy wspólnie z Panem Wójtem i Panem Grzegorzem 
Koszczką w Energetyce w Rypinie u Pana Dyrektora. Uzgodniliśmy, że 
przyjedzie fachowiec z Energetyki, wówczas jeszcze raz objedziemy teren i 
wówczas zorientujemy się gdzie jest możliwość założenia oświetlenia. 
 
Sołtys z Ostrowitka wnioskuje, aby każdy sołtys sam napisał ogłoszenia z 
prośbą o oszczędzanie wody i rozesłał w swoim sołectwie. 
 
Radny Lewandowski Zdzisław zauważa, że postulatów o inwestycje jest 
bardzo dużo. 
Podkreślił, że w Gminie Lipno jest 36 sołectw, mamy 3 domy kultury; a 
nadmienił, że w bardzo bogatej Gminie Fabianki, nie ma żadnego domu kultury. 
Zdaniem Radnego trzeba się zastanowić nad tym, że jeżeli zaczniemy budować 
kolejne obiekty, to kto to będzie utrzymywał. 
Jeżeli chodzi o przystanki, to najpierw trzeba Tm postawić, gdzie ludzie 
korzystają z nich – jakaś gradacja musi być. 
 
 
Wójt Gminy uważa, że jeżeli chodzi o dowóz dzieci do szkół, to Komisja 
Oświatowa powinna zająć się tym tematem, przeanalizować to w czasie wakacji 
i podjąć decyzje w tym zakresie. 
Prosi Komisję Oświatową o zajęcie się tą sprawą. 
 
Radny Górnicki Józef nawiązując do domów kultury i świetlic uważa, że 
najpierw powinniśmy wyremontować i utrzymać to co mamy, a jeśli damy radę 
je utrzyma, to zaczniemy budować kolejne. 
Jeżeli chodzi o dowożenie uczniów do szkół, Radny zaprasza każdego, aby 
zobaczył jakie są warunki dojścia dzieci do szkoły, które idą przy drodze Nr 10. 
W dzień, kiedy jest odwilż i kiedy pada deszcz, te dzieci są mokre całe – jadące 
samochody ciężarowe rozpryskują wodę  i te dzieci nie mają gdzie zejść. 
Zdaniem Radnego, te boczne drogi, to są luksusowe. 
 
Radny Lewandowski Zdzisław uważa, że nadszedł czas weryfikacji od nowa 
dowozu uczniów do szkół biorąc pod uwagę przepisy i zdrowy rozsądek i 
ustalenia jak to ma wyglądać. 
Trzeba przeanalizować zarówno trasy autobusów, jak i przystanki. 
 
Kierownik RGK poruszył temat zasilania energetycznego stacji uzdatniania 
wody. 
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Zasygnalizował, że będąc w Zakładzie Energetycznym w Rypinie poruszony 
został również ten problem. 
Od pewnego czasu na stacjach występują bardzo krótkie wyłączenia prądu, ale 
bardzo często. 
Zaś system jaki funkcjonuje na stacjach jest to pełna automatyka, w wyniku 
czego ten system zaczyna szaleć, resetuje się. 
Pan Wójt wymusił praktycznie, żeby zrobili nam dokładne badania na tych 
stacjach, ale prawdopodobnie będziemy zmuszeni założyć tam takie 
krótkookresowe zasilanie energetyczne w formie UPS-ów przemysłowych, czyli 
będą jakieś koszty. Jaki to będzie koszt nie wie w tej chwili. 
Nadmienił, że była taka sytuacja, że w Jastrzębiu w ciągu doby było 26 
wyłączeń prądu. 
Ponadto Pan Kierownik zwrócił się z prośbą, że jeżeli ktoś zauważy jakieś 
wycieki wody na sieci, to prosi o informację do Urzędu, abyśmy mogli szybko 
usunąć awarię. 
 
Sołtys z Huty Głodowskiej wrócił do tematu dowożenia uczniów do szkół. 
Podkreślił, że swego czasu rozmawiał z Panem Wójtem, żeby do jego sołectwa 
też dojeżdżał autobus, ale niestety zostało to bez odzewu wśród dzieci – one nie 
chciały, żeby dowoził je autobus, bo twierdzą, że taka wspólna droga do szkoły i 
powrotna to jest frajda, to jest przyjemność. 
 
 

Ad. pkt 6 
 

Wobec wyczerpania tematu na tym obrady zakończono (godz.1220). 
Przewodniczący Rady Gminy podziękował obecnym za udział w sesji. 
 
Protokolant 
Żaneta Wołkowicz 
 
 
 
 
 
 
 

 


